



Denis Rey
1939 - 2013

Denis passed away unexpectedly of cancer on 8 January 2013 after a very short illness diagnosed only one month earlier. He was surrounded by his family at the time of his passing.

Denis was born in St. Claude, Manitoba in 1939. He was the son of Louise Carel and Auguste Rey. He was a gentle and generous man, always ready to help others. An accountant by profession, he was a volunteer for many years in his parish in Ottawa, St. Thomas Aquinas.

Denis joined IDRC in January, 1973 and left in 1988 to work, first with Canada Post, and subsequently for Nav Canada. At IDRC Denis occupied several increasingly responsible positions with the Treasurer's Office. At the time of his departure, he was the Deputy Treasurer. Denis was the first IDRC employee to be granted Sabbatical Leave to attend the Royal Military College Senior Management Program in Kingston, ON.

Since his retirement, Denis operated a small income tax business. This plus his volunteer work at his parish kept him quite busy. One highlight of his retirement in the Fall of 2010, however, was his pilgrimage to Santiago de Compostela in Spain. This consisted of an 800 Km walk starting in St. Jean Pied de Port in France, through the Pyrenees and on to the Spanish sanctuary of Santiago de Compostela where St. James, one of Christ's Apostles, is buried. This was truly a remarkable achievement as Denis was 71 at the time.

"I had the opportunity to work with Denis for a number of years and as I got to know him better, I learned to appreciate his qualities: quiet, unassuming, conscientious, honest, he was a true colleague, one I could always count on. Denis loved his work as Assistant Treasurer. He enjoyed making the investments, preparing the budgets and financial forecasts. We spent many moments together analysing the variances, rationalizing why our projections were off! Many times we discussed why the rate of project

Denis est subitement décédé du cancer le 8 janvier 2013, à peine un mois après avoir été diagnostiqué. Sa famille l'entourait au moment de son décès.

Denis est né à St-Claude au Manitoba en 1939. Il était le fils de Louise Carel et d'Auguste Rey. C'était un homme doux et généreux, toujours prêt à aider les autres. Comptable de profession, il a offert ses services comme bénévole pendant de nombreuses années à sa paroisse d'Ottawa, St-Thomas d'Aquin.

Denis est arrivé au CRDI en janvier 1973 et en est parti en 1988 pour travailler d'abord à Poste Canada et ensuite à Nav Canada. Au CRDI, Denis a occupé plusieurs postes de plus en plus élevés au bureau du trésorier. À son départ, il était trésorier adjoint. Il a été le premier employé du CRDI à se voir accorder un congé sabbatique pour s'inscrire au programme des cadres supérieurs au Collège militaire royal à Kingston, ON.

Depuis sa retraite, Denis exploitait une petite entreprise d'impôt sur le revenu qui, avec son travail de bénévole pour la paroisse, le tenait très occupé. Un moment fort de sa retraite se situe à l'automne 2010 lorsqu'il a fait un pèlerinage de Santiago de Compostela en Espagne. Il a marché 800 km à travers des Pyrénées de St-Jean Pied de Port en France jusqu'au sanctuaire espagnol de Santiago de Compostela où St-Jacques, l'apôtre du Christ, est enterré. Ce fut un remarquable accomplissement pour Denis qui avait alors 71 ans.

«J'ai travaillé avec Denis pendant un certain nombre d'années et plus je le connaissais, plus j'appréciais ses qualités: tranquille, modeste, consciencieux, honnête, il était un véritable collègue, un collègue sur lequel je pouvais toujours compter. Denis adorait son travail de trésorier adjoint. Il aimait faire des placements, établir les budgets et les prévisions financières. Nous avons passé de nombreux moments ensemble à analyser les écarts, à chercher pourquoi nos projections manquaient de justesse! Combien de fois ne

disbursements was so much greater or lower than anticipated. Would we have to invest the additional funds, for how long or would we reluctantly have to call back an investment?

We went through so many business cycles together as our grant increased for a number of years only to be followed by budget constrictions requiring downsizing. Either way, he was there to provide advice, budget alternatives and develop different models. He was a perfectionist and at times, ensuring the document was perfect took greater precedence over the timing deadline!

As often is the case, once retired, we did not see each other much but I retain only good memories of those years we worked together. He was kind and will be missed by not only his family but also by all the people who had the opportunity to know him.”

Ray Audet

nous sommes-nous pas demandé pourquoi le taux des décaissements pour les projets était supérieur ou inférieur à ce que nous avions prévu. Aurions-nous à investir plus de fonds, pour combien de temps ou devrions-nous à contrecoeur retirer un placement?

Nous avons traversé ensemble plus d'un cycle conjoncturel d'abord de subvention en hausse, puis de restrictions budgétaires exigeant la réduction du personnel. Dans un cas comme dans l'autre, il était là pour conseiller, offrir des choix budgétaires et élaborer différents modèles. Il était perfectionniste au point que parfois la qualité d'un document prenait le pas sur l'échéance!

Comme il arrive souvent, une fois à la retraite, nous nous sommes presque perdus de vue, mais je conserve de bons souvenirs de nos années de travail ensemble. Il était gentil et manquera non seulement à sa famille, mais à tous ceux et celles qui l'ont connu.

Ray Audet